
PROTOKÓŁ NR IV/19

Sesji Rady Gminy Gródek z dnia 29 stycznia 2019 r.

Obradom  Sesji,  które  rozpoczęły  się  o  godzinie  1000 w  sali  Gminnego  Centrum  Kultury

w Gródku, przewodniczył Wieczysław Gościk - Przewodniczący Rady Gminy Gródek. Protokołowała

Urszula Szulak - podinspektor Urzędu Gminy Gródek. 

Wieczysław  Gościk  -  Przewodniczący  Rady  otwierając  obrady  IV  Sesji  Rady  Gminy,

przywitał  Wójta  Gminy,  Sekretarz  Gminy,  Radnych  Rady  Gminy,  sołtysów,  kierowników

 i dyrektorów jednostek podległych oraz pozostałych zaproszonych gości.

Na podstawie listy  obecności  stwierdził,  że  na stan 13 radnych,  w obradach uczestniczy  

11 radnych, co zapewnia regulaminowe quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Radni obecni na obradach IV Sesji Rady Gminy podczas stwierdzania quorum:

1. Radny Marek Antonowicz,

2. Radny Janusz Michał Cimochowicz,

3. Radny Wieczysław Gościk,

4. Radny Jerzy Gryc,

5. Radna Iwona Kalinowska,

6. Radna Grażyna Kubiak,

7. Radna Anna Petelska,

8. Radna Dorota Popławska,

9. Radna Małgorzata Popławska,

10. Radna Katarzyna Rogacz,

11. Radny Andrzej Wysocki.

(Nieobecni Radni: Grzegorz Borkowski, Monika Ratyńska)

 (Listy obecności  radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią kolejno załączniki Nr 2,  3 i  4 do niniejszego

protokołu)

Następnie  Przewodniczący  Rady poinformował,  iż  na  stole  protokolanta  wyłożony  jest

protokół obrad III Sesji Rady Gminy. W trakcie dzisiejszej Sesji Radni mogą wnosić poprawki lub

uzupełnienia do protokołu, po czym zostanie on przyjęty i podpisany.

  

Ad. 2)

Wieczysław  Gościk  -  Przewodniczący  Rady  poinformował,  iż  porządek  obrad  został

przesłany radnym wraz z materiałami na dzisiejsze obrady i zawnioskował o wykreślenie z porządku

obrad  pkt  Nr  12,  tj.  „Podjęcie  uchwały  w  sprawie  planu  dofinansowania  form  doskonalenia

zawodowego  nauczycieli,  ustalenia  maksymalnej  kwoty  dofinansowania  opłat  za  kształcenie
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nauczycieli  pobieranych przez szkoły wyższe i  zakłady kształcenia  nauczycieli  oraz  specjalności  

i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w 2019 r.”

Pani  Agnieszka Lisowska – inspektor Urzędu Gminy wyjaśniła, iż w związku ze zmianą 

z dniem 1 stycznia 2019 r. art. 70a ustawy – Karta Nauczyciela, minister właściwy do spraw oświaty 

i wychowania określi w drodze rozporządzenia formy doskonalenia zawodowego nauczycieli i rodzaje

wydatków związanych z  organizacją  i  prowadzeniem doskonalenia  zawodowego nauczycieli  oraz

szczegółowe  kryteria  i  tryb  przyznawania  tych  środków,  uwzględniając  kompetencje  organów  

w zakresie planowania i wydatkowania środków na doskonalenie zawodowe nauczycieli. W związku 

z tym, iż na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze nowego rozporządzenia, Rada Gminy nie ma kompetencji

do podjęcia przedmiotowej uchwały.

Następnie  Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  wprowadzenie  zaproponowanej

zmiany w porządku obrad, zadając pytanie:

„ Kto jest za zdjęciem z porządku obrad punktu Nr 12?”

Głosowało 11 radnych:

za - 11,
przeciw – 0,
wstrzymujących się – 0.

 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, uwzględniając wprowadzoną w jego treści

zmianę, po czym poddał go pod głosowanie.

Porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Ustalenie porządku obrad.

3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.

4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 r.

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa

Rady Gminy Gródek na 2019 r.

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw

Społecznych Rady Gminy Gródek na 2019 r.

7. Podjęcie  uchwały  w sprawie  miejscowego planu  zagospodarowania  przestrzennego  części

Gminy Gródek (obręb Załuki).

8. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i członków rad sołeckich.

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  stawek  dotacji  przedmiotowej  dla  zakładu

budżetowego.

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Białostockiemu  

na dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej Woli.
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2019 r.

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  warunków  udzielania  bonifikaty  od  jednorazowej  opłaty  

za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów w prawo własności.

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 r.

14. Stanowisko w sprawie nowej treści na pomniku zlokalizowanym w parku w Gródku.

15. Zapytania i wnioski radnych.

16. Wolne wnioski i informacje.

17. Przyjęcie protokołu obrad III Sesji Rady Gminy Gródek.

18. Zamknięcie obrad.

Głosowało 11 radnych:

za - 11,
przeciw – 0,
wstrzymujących się – 0.

 W  oparciu  o  wyniki  przeprowadzonego  głosowania  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  

że porządek obrad IV Sesji Rady Gminy wraz z zaproponowaną zmianą został ustalony. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że punkty 1 i 2  porządku obrad zostały zrealizowane. 

 (Projekt porządku obrad stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu)

          Po przyjęciu porządku obrad IV Sesji Rady Gminy Gródek, Przewodniczący Rady Wieczysław

Gościk ogłosił  minutę ciszy dla uczczenia pamięci tragicznie zmarłego Prezydenta Gdańska Pawła

Adamowicza.

Ad. 3)

            Wiesław Kulesza Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta Gminy  

w okresie międzysesyjnym.

            Radny Jerzy Gryc zapytał, czy zostały podjęte jakiekolwiek czynności w sprawie ośrodka

rehabilitacji w Gródku?

          Wiesław Kulesza Wójt Gminy wyjaśnił, iż czynności mające na celu przywrócenie

działalności  punktu rehabilitacyjnego trwają od momentu,  gdy z przyczyn niezależnych od gminy

ośrodek przestał funkcjonować. Z uwagi na zmiany w zakresie finansowania z Narodowego Funduszu

Zdrowia, jak również zmiany dotyczące prowadzonej sprawozdawczości, osoba prowadząca ośrodek

rehabilitacji, pomimo otrzymania dotacji na zabiegi rehabilitacyjne zrezygnowała. Nikt nie podejmie

się prowadzenia gabinetu w sytuacji, dopóki nie zostanie ogłoszony nowy konkurs przez Narodowy

Fundusz Zdrowia.  W ostatnim czasie  gmina  wystąpiła  z wnioskiem w tej  sprawie do powyższej

3



instytucji. Na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze odpowiedzi. Wójt zapewnił, że jeżeli pojawią się nowe

okoliczności  dotyczące  powyższego  problemu,  będzie  o  nich  na  bieżąco  informował,  bowiem

każdemu z nas zależy, aby taki ośrodek ponownie funkcjonował na terenie naszej gminy.  W każdym

bądź razie, aby gabinet mógł funkcjonować, musi być spełnionych kilka czynników m.in.: ogłoszenie

konkursu na dotację przez NFZ, osoba, która poprowadzi usługi rehabilitacyjne oraz pomieszczenia,

które spełniają wymogi do prowadzenia usług w tym zakresie.

          Radny Janusz Michał Cimochowicz powiedział, iż temat przywrócenia działalności gabinetu

rehabilitacji był podejmowany wielokrotnie w poprzedniej kadencji. Gmina prowadziła wiele działań,

aby ten punkt przywrócić. 

          Więcej żadnych pytań do przedstawionej informacji nie zgłoszono. W związku z powyższym

Wieczysław  Gościk  Przewodniczący  Rady  poinformował,  iż  sprawozdanie  Wójta  Gminy  zostało

przyjęte.

(Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu)

Ad. 4)

          Przewodniczący Rady poinformował,  iż  zgodnie z  opinią  radcy prawnego nie  zachodzi

konieczność odczytywania projektów uchwał, co pozwoli na szybsze i sprawniejsze przeprowadzenie

obrad.  Następnie  przystąpiono  do  realizacji  punktu  4  porządku  obrad,  którego  przedmiotem  jest

podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  na  2019  r.  Projekt

uchwały Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję.          

          Janusz Michał Cimochowicz Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  odczytał plan pracy

komisji na 2019 r.

          W związku z brakiem uwag do przedstawionego planu pracy komisji, Przewodniczący Rady

poddał projekt uchwały pod głosowanie jawne.

Głosowało 11 radnych:

za - 11,
przeciw – 0,
wstrzymujących się – 0.

W  oparciu  o  wyniki  przeprowadzonego  głosowania  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  

że uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 r. została podjęta.

(Uchwała  Nr  IV/32/19  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  na  2019  r.  stanowi  załącznik  

Nr 6 do niniejszego protokołu).

Ad. 5)    
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          Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad, którego przedmiotem jest podjęcie uchwały

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek

na 2019 r. Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję.

          Anna Petelska – Członek Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa  przedstawiła plan

pracy komisji na 2019 r.

          Żadnych uwag do przedstawionego planu pracy komisji nie wniesiono. 

          W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie jawne.

Głosowało 11 radnych:

za - 11,
przeciw – 0,
wstrzymujących się – 0.

W  oparciu  o  wyniki  przeprowadzonego  głosowania  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  

że uchwała w sprawie zatwierdzenie planu pracy Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady

Gminy Gródek  na 2019 r. została podjęta.

(Uchwała Nr IV/33/19 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy

Gródek na 2019 r. stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu).

Ad. 6)

          Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad, którego przedmiotem jest podjęcie uchwały

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady

Gminy Gródek na 2019 r. Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję.

          Katarzyna  Rogacz  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw

Społecznych omówiła plan pracy komisji na 2019 r.

          Wobec braku uwag do przedstawionego planu pracy komisji, Przewodniczący Rady poddał

projekt uchwały pod głosowanie jawne.

Głosowało 11 radnych:

za - 11,
przeciw – 0,
wstrzymujących się – 0.

W  oparciu  o  wyniki  przeprowadzonego  głosowania  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  

że  uchwała  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw

Społecznych Rady Gminy Gródek na 2019 r. została podjęta.
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(Uchwała Nr IV/34/19 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych

Rady Gminy Gródek na 2019 r. stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu).

Ad. 7)

          Radni przystąpili  do realizacji punktu 7 porządku obrad, którego przedmiotem jest podjęcie

uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  części  gminy  Gródek

(obręb Załuki). Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję.

          Architekt  Katarzyna Kuźniak omówiła  zasadność podjęcia  przedmiotowej  uchwały.  

Do  opracowania  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  została  podjęta  uchwała  

Nr  XXXVIII/302/18  Rady  Gminy  Gródek  z  dnia  29  marca  2018  r.  w  sprawie  przystąpienia  

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części gminy Gródek (obręb

Załuki).  Plan  obejmuje  obszar  składający  się  z  dwóch  działek  (istniejący  i  projektowany  teren

powierzchniowej eksploatacji kruszywa oraz teren zabudowy zagrodowej). Właściciel terenu otrzymał

przedłużenie koncesji na wydobywanie kruszywa naturalnego do dnia 31 grudnia 2027 r. W projekcie

miejscowego  planu  przewiduje  się  również  wyodrębnienie  trójkąta  w  rejonie  skrzyżowania  dróg

wewnętrznych  będących  we  władaniu  gminy,  znajdujących  się  poza  granicami  planu.  Nie  było

powodu, aby nie umożliwić właścicielom nieruchomości realizacji zamierzeń inwestycyjnych.

          Projekt planu został uzgodniony i zaopiniowany. Przeszedł całą procedurę, określoną w ustawie

o  planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym,  także  poddany  postępowaniu  w sprawie  oceny

oddziaływania  na  środowisko,  zgodnie  z  ustawą  o  udostępnianiu  informacji  o  środowisku  i  jego

ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko.

Został  wyłożony  do  publicznego  wglądu.  W  trakcie  wyłożenia  nie  wniesiono  żadnych  uwag  

do  projektu  planu.  Wobec  powyższego  nie  ma  przeszkód  formalno  –  prawnych  do  podjęcia

przedmiotowej uchwały.

           Radny Jerzy Gryc zapytał, jakie korzyści gmina zyska, decydując się na uchwalenie planu?

          Architekt Katarzyna Kuźniak – po wejściu w życie planu miejscowego i realizowaniu jego

ustaleń, prognozuje się, że gmina będzie miała w przyszłości zwiększone wpływy z tytułu podatków

lokalnych oraz podatku od budowli w wys.  2 % wartości budowli, które na tym terenie mogą powstać.

          Wiesław Kulesza Wójt Gminy Gródek powiedział,  iż  dodatkową korzyścią jest opłata

eksploatacyjna, stanowiąca dochód własny gminy, na terenie której prowadzona jest działalność objęta

koncesjonowaniem.

          Więcej żadnych pytań do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono.

          Wobec powyższego Radni przystąpili do głosowania nad projektem uchwały.

Głosowało 11 radnych:

za - 11,
przeciw – 0,
wstrzymujących się – 0.

6



W  oparciu  o  wyniki  przeprowadzonego  głosowania  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  

że uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części gminy Gródek

(obręb Załuki) została podjęta

(Uchwała Nr IV/35/19 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części gminy Gródek (obręb

Załuki) stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu).

Ad. 8)

          Przystąpiono do realizacji punktu 8 porządku obrad, którego przedmiotem jest podjęcie uchwały

w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i członków rad sołeckich. Projekt uchwały Radni otrzymali

wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję.

          Lilia Waraksa Sekretarz Gminy wyjaśniła, iż zgodnie z obowiązującymi statutami sołectw

wybory sołtysa i członków rady sołeckiej zarządza Rada Gminy w terminie nie późniejszym niż cztery

miesiące po wyborach do rady gminy i powinny się one odbyć w terminie 6 miesięcy od zakończenia

kadencji.  Projekt  przedmiotowej uchwały zakłada przeprowadzenie  wyborów w terminie  od dnia  

15 lutego 2019 r. do dnia 15 kwietnia 2019 r. W celu przeprowadzenia wyborów Wójt Gminy zwołuje

zebranie  wiejskie.  Po  podjęciu przez  Radę  Gminy  przedmiotowej  uchwały,  Wójt  Gminy  wydaje

zarządzenie  wraz  ze  szczegółowym  harmonogramem,  na  podstawie  którego  w  poszczególnych

sołectwach zostaną przeprowadzone zebrania sołeckie w celu wyboru sołtysa i rady sołeckiej. Statuty

sołectw określają również tryb poinformowania mieszkańców o zwoływanych zebraniach. Termin  

i  miejsce  zebrania  musi  być  podany  do  publicznej  wiadomości  nie  później  niż  na  7  dni  przed

planowanym terminem zebrania.

          Wobec braku pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał

go pod głosowanie jawne.

Głosowało 11 radnych:

za - 11,
przeciw – 0,
wstrzymujących się – 0.

W  oparciu  o  wyniki  przeprowadzonego  głosowania  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  

że uchwała w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i członków rad sołeckich została podjęta.

(Uchwała  Nr  IV/36/19  w  sprawie  zarządzenia  wyborów  sołtysów  i  członków  rad  sołeckich  stanowi  załącznik

 Nr 10 do niniejszego protokołu).

Ad. 9)
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          Przystąpiono do realizacji punktu 9 porządku obrad, którego przedmiotem jest podjęcie uchwały

w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego.

          Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały Radni otrzymali wraz z zaproszeniem

na dzisiejszą sesję. Był on również przedmiotem obrad posiedzenia Komisji Gospodarki, Finansów  

i Rolnictwa Rady Gminy.

           Marta Popławska Skarbnik Gminy odczytała uzasadnienie do projektu uchwały.

           Radny Jerzy Gryc zapytał, ile wzrosła dopłata do 1 GJ ?

          Anna Markiewicz – główna księgowa Komunalnego Zakłady Budżetowego wyjaśniła, iż na

etapie  projektu na rok  2018,  zakład początkowo wnioskował  o  dopłatę  w wys.  120 zł  netto  do  

1 GJ. Całkowite rozliczenie kosztów utrzymania kotłowni pozwoliło na ustalenie ceny i dopłaty na rok

bieżący.  Według  kalkulacji  dotacji  jednostkowej  w  zakresie  sprzedanej  energii  cieplnej  dopłata  

do  1  GJ  wynosi  73  zł,  a  cena  sprzedaży  energii  cieplnej  131  zł  netto,  gdzie  poprzednia  stawka

wynosiła 130 zł.

          Radny Jerzy Gryc zwrócił uwagę, aby całkowite rozliczenie kosztów było bardziej dokładne 

i  szczegółowe.  Na  podstawie  ostatniej  podwyżki  z  29  czerwca  2018 r.  dotacja  z  budżetu  gminy

wynosiła 14 zł, a obecnie jest to kwota 73 zł. Dodał, iż jego zdaniem koszty byłyby o wiele mniejsze

w przypadku rezygnacji z istniejącej kotłowni. 

          Wiesław Kulesza Wójt Gminy powiedział, iż obecna sytuacja spowodowana jest brakiem

alternatywnego źródła ciepła dla takich obiektów, jak szkoła czy przedszkole. Być może gmina nie

będzie  więcej  korzystać  z  tej  drogiej  kotłowni,  bowiem dążymy w kierunku,  aby  zapewnić  tym

placówkom inne źródło ciepła o odpowiedniej mocy, co pozwoli na całkowite rozwiązanie problemu

ciepłownictwa.

Głosowało 11 radnych:

za - 8,
przeciw – 0,
wstrzymujących się – 3 (Andrzej Wysocki, Jerzy Gryc, Marek Antonowicz).

W  oparciu  o  wyniki  przeprowadzonego  głosowania  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  

że  uchwała  w  sprawie  ustalenia  stawek  dotacji  przedmiotowej  dla  zakładu  budżetowego  została

podjęta.

(Uchwała Nr IV/37/19 w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego stanowi załącznik

 Nr 11 do niniejszego protokołu).

Ad. 10)

          Radni przystąpili do realizacji punktu 10 porządku obrad, którego przedmiotem jest podjęcie

uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Białostockiemu na  dofinansowanie
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działalności Warsztatu Terapii  Zajęciowej w Nowej Woli.  Projekt  uchwały wraz z prośbą Zarządu

Powiatu  Białostockiego  Radni  otrzymali  z  zaproszeniem  na  dzisiejszą  sesję.  Był  on  również

przedmiotem  obrad  posiedzenia  Komisji  Gospodarki,  Finansów  i  Rolnictwa  Rady  Gminy.

Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż Rada Gminy co roku podejmuje uchwałę w tej kwestii. Jest ona

niezbędna, ponieważ  z takich warsztatów korzystają mieszkańcy naszej gminy. 

          Żadnych pytań  i  uwag do  projektu  uchwały  nie  wniesiono.  W związku z  powyższym

Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie jawne.

Głosowało 11 radnych:

za - 11,
przeciw – 0,
wstrzymujących się – 0.

W  oparciu  o  wyniki  przeprowadzonego  głosowania  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  

że uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie

działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej Woli została podjęta.

(Uchwała  Nr  IV/38//19  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Białostockiemu  na  dofinansowanie

działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej Woli stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu).

Ad. 11)

          Przystąpiono do realizacji punktu 11 porządku obrad, którego przedmiotem jest podjęcie

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2019 r. Przewodniczący Rady poinformował,

iż projekt uchwały Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on szczegółowo

omawiany na posiedzeniu Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy.

          Marta Popławska Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do zmian w budżecie gminy 

na 2019 r. Wyjaśniła, iż zmiany w planie dochodów i wydatków zostały wprowadzone na podstawie:

1. Wniosku Dyrektora Szkoły Podstawowej w Gródku z dnia 18 stycznia 2019 r. o dokonanie zmian 

w planie  finansowym w związku z otrzymaniem zaliczki  dotacji  na  realizację  Projektu Wymiany

Młodzieży miedzy szkołą z Gródka,  a niemiecką szkołą z  Drezna w wys.  3.120 złotych.  Środki  

te przeznacza się na zabezpieczenie realizacji  projektu po stronie Szkoły Podstawowej w Gródku.

Ponadto dokonano przesunięć w rozdziale 80150 na wydatki w zakresie specjalnej organizacji nauki;

2. Wniosku Dyrektora Przedszkola Samorządowego w Gródku z dnia 17 stycznia 2019 r. o dokonanie

zmian w planie finansowym na realizację bieżących zadań jednostki;

3. Wniosku Kierownika Komunalnego Zakładu Budżetowego z dnia 18 stycznia 2019 r. o ustalenie

stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych w zakresie odprowadzania ścieków i sprzedaży energii

cieplnej na 2019 r. W związku z powyższym dokonano zmniejszenia wysokości dotacji na 2019 r.  

o kwotę 2.740 złotych w klasyfikacji 90017 § 2650.
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          Pozostałe zmiany w planie wydatków zostały wprowadzone w celu zabezpieczenia bieżącej

realizacji zadań gminy: wydatki projektu ” Ja w Internecie”, wydatki na oświetlenie ulic, wydatki na

dotację przedmiotową dla KZB Gródek.

          Wobec braku pytań i uwag do omówionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady poddał 

go pod głosowanie jawne.

Głosowało 11 radnych:

za - 11,
przeciw – 0,
wstrzymujących się – 0.

W  oparciu  o  wyniki  przeprowadzonego  głosowania  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  

że uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2019 r. została podjęta.

(Uchwała Nr IV/39//19 w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2019 r.  stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego

protokołu).

Na obrady dotarła Radna Monika Ratyńska)

Ad. 12)

          Przystąpiono do realizacji punktu 12 porządku obrad, którego przedmiotem jest podjęcie

uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikaty od jednorazowej opłaty za przekształcenie prawa

użytkowania  wieczystego  gruntów  w  prawo  własności.  Projekt  uchwały  Radni  otrzymali  wraz  

z zaproszeniem na dzisiejszą sesję.

          Mirosława Iwona Gościk – inspektor Urzędu Gminy wyjaśniła, iż z dniem 1 stycznia 2019 r.

prawo użytkowania  wieczystego  gruntów  zabudowanych  na  cele  mieszkaniowe  przekształca  się  

w prawo własności tych gruntów. Na podstawie art. 9 ust. 1 pkt 2, ust. 4 i 5 ustawy z dnia 20 lipca

2018  r.  o  przekształceniu  prawa  użytkowania  wieczystego  gruntów  zabudowanych  na  cele

mieszkaniowe  w  prawo własności  tych  gruntów,  Wójt  Gminy  może  udzielić  osobom fizycznym,

będącym właścicielami budynków mieszkalnych jednorodzinnych bonifikaty w przypadku wniesienia

jednorazowej opłaty z tytułu przekształcenia. 

          Żadnych pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono. W związku  

z powyższym Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie jawne.

Głosowało 12 radnych:

za - 12,
przeciw – 0,
wstrzymujących się – 0.
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W  oparciu  o  wyniki  przeprowadzonego  głosowania  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  

że uchwała w sprawie warunków udzielania bonifikaty od jednorazowej opłaty za przekształcenie

prawa użytkowania wieczystego gruntów w prawo własności została podjęta.

(Uchwała Nr IV/40//19 w sprawie warunków udzielania bonifikaty od jednorazowej opłaty za przekształcenie prawa

użytkowania wieczystego gruntów w prawo własności stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu)

Ad. 13)

          Radni przystąpili do realizacji punktu  13 porządku obrad, którego przedmiotem jest podjęcie

uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 r. Projekt uchwały Radni otrzymali wraz 

z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był  on przedmiotem obrad posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury,

Sportu i Spraw Społecznych.

          Lilia Waraksa Sekretarz Gminy omówiła projekt uchwały. Prowadzenie działań związanych 

z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych, jak również przeciwdziałania narkomanii

wynika z  ustawy o wychowaniu w trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi,  gdzie  w art.  4¹

ustawodawca określił, że realizacja zadań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów

alkoholowych  jest  prowadzona  w  postaci  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania

Problemów  Alkoholowych,  stanowiącego  część  strategii  rozwiązywania  problemów  społecznych,

uchwalanego corocznie przez Radę Gminy oraz ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii, na podstawie

której wymienione w art. 10 ust. 1 działania w zakresie przeciwdziałania narkomanii opierają się  

o  Gminny  Program  Przeciwdziałania  Narkomanii.  Dopuszczalne  jest  uchwalenie  wspólnego

programu, tym bardziej, że w naszej gminie realizowane działania profilaktyczne są kierowane do tej

samej grupy młodzieży, mieszańców i w zasadzie w wielu funkcjach się uzupełniają.

          Gminny  Program  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz

Przeciwdziałania Narkomanii jest częścią  Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych

Gminy, uchwalonej na podstawie uchwały Nr XVII/137/16 Rady Gminy Gródek z dnia 31 marca 2016

r.  Uwzględnia  on  cele  operacyjne,  określone  w  Narodowym  Programie  Zdrowia  na  lata  

2016-2020. Program obejmuje trzy główne obszary. Obszar I dotyczy promocji zdrowia. Do działań

przewidzianych w ramach tego obszaru należy edukacja zdrowotna i szkolenie kadr. Obszar II – to

Profilaktyka.  W  ramach  profilaktyki  uniwersalnej  przewidywana  i  wymagana  przez  Narodowy

Fundusz  Zdrowia  jest  realizacja  programów  profilaktyki  o  podstawach  lub  o  potwierdzonej

skuteczności  adresowanych  do  dzieci  i  młodzieży  w  wieku  szkolnym  i  osób  dorosłych.  Są  to

programy,  które  posiadają  certyfikację  Państwowej  Agencji  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych. W obszarze „Profilaktyka” w ramach profilaktyki selektywnej, tam gdzie występuje

problem dysfunkcji związany z nadużywaniem alkoholu, przewiduje się zadania dotyczące tworzenia

warunków do powstawania i funkcjonowania placówek wsparcia dziennego dla dzieci i młodzieży,

które pochodzą z rodzin z problemem alkoholowym, problemem przemocy. Działania te są elementem
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całorocznej  pracy  terapeutycznej.  Obszar  III  dotyczy  redukcji  szkód,  rehabilitacji  zdrowotnej,

społecznej i zawodowej. Ustawodawca przewiduje tutaj zadania w zakresie zwiększenia dostępności

pomocy  terapeutycznej  i  rehabilitację  dla  osób  uzależnionych  i  współuzależnionych.  

W  naszej  gminie  możliwe  jest  zapewnienie  dostępności  terapii  uzależnienia  od  alkoholu  dla

mieszkańców,  poprzez  współpracę  z  poradniami  profilaktyki,  leczenia  i  rehabilitacji  uzależnienia,

które są położone głównie w mieście wojewódzkim oraz prowadzenie punktu konsultacyjnego dla

osób uzależnionych, współuzależnionych, członków i ich rodzin dotkniętych przemocą. Obszar ten

obejmuje  również  działania  podejmowane  przez  Gminną  Komisję  Profilaktyki  i  Rozwiązywania

Problemów  Alkoholowych,  zmierzające  do  orzeczenia  o  zastosowaniu  obowiązku  poddania  się

leczeniu odwykowemu wobec osób uzależnionych od alkoholu, które w związku z nadużywaniem

alkoholu  powodują  rozkład  życia  rodzinnego,  demoralizację  małoletnich,  zakłócają  spokój  lub

porządek  publiczny.  W  ramach  Gminnej  Komisji  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych powołano zespół,  który  koordynuje  i  prowadzi  te  zadania.  W pozostałym zakresie

obszar IV przewiduje wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej

rozwiązywaniu  problemów  alkoholowych  oraz  problemów  narkomanii.  W  tym  celu  komisja

współpracuje głównie z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej, placówkami oświatowymi z terenu

gminy  (Szkołą  Podstawową,  Przedszkolem  Samorządowym),  jak  również  z  Gminnym  Centrum

Kultury. W ostatnim rozdziale Programu określone zostały zasady wynagradzania członków GKPiRPA

za podejmowane działania.

          Katarzyna Rogacz - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych

odczytała  opinię  w  sprawie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  na  2019 r.  oraz zwróciła uwagę na zbyt  niskie

wynagrodzenie członków GKPiRPA.

          Żadnych pytań  i  uwag do  projektu  uchwały  nie  zgłoszono.  W związku z  powyższym

Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie jawne.

Głosowało 12 radnych:

za - 12,
przeciw – 0,
wstrzymujących się – 0.

W  oparciu  o  wyniki  przeprowadzonego  głosowania  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  

że  uchwała  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania Problemów

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 r. została podjęta.

(Uchwała  Nr  IV/41//19  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 r. stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu).
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Ad. 14)

          Przystąpiono do realizacji  punktu 14 porządku obrad,  którego przedmiotem jest  zajęcie

stanowiska w sprawie nowej treści na pomniku zlokalizowanym w parku w Gródku.

          Katarzyna  Rogacz  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw

Społecznych przedstawiła stanowisko komisji w sprawie ustalenia nowej treści pamiątkowej tablicy.

Spośród  trzech  opracowanych  propozycji,  komisja  w  dniu  24  stycznia  br.  wybrała  i  pozytywnie

zaopiniowała jedną z nich, która brzmi: 

„KU  CZCI  I  PAMIĘCI  OFIAR  II  WOJNY  ŚWIATOWEJ,  POLEGŁYCH  NA  TERENIE  GMINY

GRÓDEK W LATACH 1939 – 1945. MIESZKAŃCY GMINY GRÓDEK, 2019 R.”

          Ponadto Pan Aleksander Karpiuk – historyk i członek Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Gródeckiej

przedstawił swoją propozycję nowej treści tablicy w brzmieniu:

„POMIK  POSWIĘCONY  MIESZAŃCOM  ZIEMI  GRÓDECIEJ,  BIAŁORUSINOM,  POLAKOM,

ŻYDOM,  KTÓRZY  ZGINĘLI  W  CZASIE  II  WOJNY  ŚWIATOWEJ  W  LATACH  1939  –  1945.  

CZEŚĆ ICH PAMIĘCI. SPOŁECZEŃSTWO GMINY, 2019 R.”

          Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych podjęła decyzje o przekazaniu obu

treści  do zaopiniowania  Radzie  Gminy Gródek.  Po  zajęciu  stanowiska przez Radę wybrana treść

zostanie przekazana do Instytutu Pamięci Narodowej Komisji Ścigania Zbrodni przeciwko Narodowi

Polskiemu Biura Upamiętniania Walk i Męczeństwa celem uzyskania stosownych opinii.

          Radny Janusz Michał Cimochowicz powiedział, że o zmianie napisu na pomniku powinna

zadecydować społeczność lokalna.

          Radna Monika Ratyńska zaproponowała nową treść o następującym brzmieniu:

„POMNIK  POŚWIĘCONY  MIESZKAŃCOM  ZIEMI  GRÓDECKIEJ,  OFIAROM  II  WOJNY

ŚWIATOWEJ, KTÓRZY ZGINĘLI W LATACH 1939 – 1945. CZEŚĆ ICH PAMIĘCI. MIESZKAŃCY

GMINY GRÓDEK, 2019 R.”

          Radna Małgorzata Popławska powiedziała, iż treść tablicy powinna być zmieniona w jak

najbardziej ograniczonym stopniu.

          Radni przystąpili do głosowania w sprawie nowej treści na pomniku, którą zaproponowała

Radna Monika Ratyńska.

Głosowało 12 radnych:

za - 7,
przeciw – 2,
wstrzymujących się – 2.

          Przewodniczący  Rady na  wniosek Radnego  Janusza  Michała  Cimochowicza  zarządził
reasumpcję głosowania.
          Radni ponownie przystąpili do głosowania nad propozycją nowej treści napisu na pomniku,
którą wcześniej przedstawiła Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych.
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Głosowało 12 radnych:

za - 9,
przeciw – 2 (Anna Petelska, Monika Ratyńska),
wstrzymujących się – 0.

Ostatecznie w oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania w sprawie nowej  treści na

pomniku zlokalizowanym w parku w Gródku została przyjęta propozycja Komisji Oświaty, Kultury,

Sportu i Spraw Społecznych.

Ad. 15)

          Radny Jerzy Gryc złożył na ręce Przewodniczącego Rady dwa pisemne wnioski. Pierwszy

wniosek w sprawie rozbudowy oświetlenia ulicznego na ulicy Słonecznej w Gródku. Drugi w imieniu

nieobecnego sołtysa Pana Wiesława Niemirowicza dotyczący budowy drogi przez wieś Dzierniakowo.

Ad. 16)
 
          Henryk Gorodowienko – Sołtys wsi Bielewicze  zwrócił uwagę, iż kierowcy samochodów

ciężarowych nie stosują się do znaków z ograniczeniem tonażowym.

          Wiesław Kulesza Wójt Gminy powiedział, iż w takiej sytuacji można jedynie wystąpić

 z wnioskiem do przewoźników o respektowanie znaków drogowych. Zapewnił, że gmina zwróci się

również do policji, aby karała tych kierowców, którzy przekraczają dopuszczalne normy.

           Przewodniczący Rady poinformował, iż w dniu 23 stycznia 2019 r. do Urzędu Gminy wpłynął

wniosek Pana Dariusza Żukowskiego o wprowadzenie dwujęzycznych (w języku polskim i języku

białoruskim) nazw dla takich miejscowości jak: Gródek, Zarzeczany, Mieleszki, Straszewo, Wiejki,

Podozierany, Słuczanka, Waliły, Bobrowniki oraz inne według uznania Rady Gminy. Przewodniczący

Rady odczytał, jak w strukturze narodowościowej według Narodowego Spisu Powszechnego z 2002 r.

przedstawiał się procentowy wskaźnik gmin ze znaczną liczbą Białorusinów:

-  gm. Czyże 81,81 %;

-  gm. Dubicze Cerkiewne 91,33 %;

-  gm. Orla 68,93 %;

-  gm. Hajnówka 64,91 %;

-  gm. Narew 49,23 %;

-  Bielsk Podlaski 46,68 %;

-  gm. Narewka 47,27 %;

-  gm. Kleszczele 41,83 %;

-  gm. Czeremcha 28,71 %;

-  Hajnówka 26,41 %;
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-  gm. Gródek 23,07 %;

-  Bielsk Podlaski 20,63 %;

-  gm. Nurzec Stacja 16,33 %;

-  gm. Michałowo 14,17 %;

-  gm. Milejczyce 13,9 %;

-  gm. Białowieża 11,54 %.

          Radca Prawny Emilia Krejza – Srocka poinformowała, iż zgodnie z ustawą o mniejszościach

narodowych i etnicznych oraz o języku regionalnym na terenach zamieszkanych przez mniejszości

narodowe,  etniczne  lub  posługujące  się  językiem  regionalnym  możliwe  jest  wprowadzenie

dwujęzycznych  nazw  miejscowości  oraz  nazw  ulic  po  przeprowadzeniu  konsultacji

 w trybie określonym ustawą o samorządzie gminnym, w którym co najmniej połowa mieszkańców

opowie się za taką zmianą. Po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Nazw Mniejszości i Obiektów

Fizjograficznych, Rada Gminy może wystąpić do właściwego ministra o podjęcie określonych działań.

          Radna Grażyna Kubiak  zapytała, czy wprowadzenie dwujęzycznych nazw miejscowości

wpłynie na zmianę dokumentów?

          Wiesław Kulesza  Wójt  Gminy  odpowiedział,  iż  w przypadku wprowadzenia  zmiany

nazewnictwa, nie będzie miało to wpływu na wymianę dokumentów.  Przedmiotowy wniosek zostanie

skierowany do właściwej komisji w celu rozpatrzenia i podjęcia dalszych kroków w tym kierunku.

          Jerzy Ostapczuk Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Gródku poinformował, iż w dniu

14 lutego 2019 r. w GCK odbędzie się rozstrzygnięcie konkursu pn.” Każdy pisać może”, 23 lutego

ponownie zostanie wyświetlony film pt. ”Wieś pływających krów”, a 27 lutego odbędzie się seans

kinowy.

          Anna Grycuk – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gródku zaprosiła na bal charytatywny,

który odbędzie się w dniu 16 lutego br. (sobota) o godz. 19.00 w restauracji „Zajazd przy Granicy”.

          Dorota Sulżyk – redaktor naczelna gazety „Wiadomości  Gródeckie”  – w związku  

z zaplanowaną na koniec marca wystawą „PRL w Gródku”, zwróciła się z prośbą o przynoszenie  

do Domu Kultury eksponatów związanych z czasami PRL-u.

Ad. 17)

Przewodniczący  Rady poinformował,  iż  nikt  z  Radnych  nie  wniósł  uwag  co  do  treści

protokołu z obrad III Sesji Rady Gminy Gródek i zaproponował głosowanie nad jego przyjęciem.

Głosowało 12 radnych:

za - 12,
przeciw – 0,
wstrzymujących się – 0.
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W  oparciu  o  wyniki  przeprowadzonego  głosowania  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że

protokół obrad III Sesji Rady Gminy Gródek został przyjęty.

Ad. 18)

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  podziękował  wszystkim

uczestnikom dzisiejszej sesji i zamknął IV Sesję Rady Gminy Gródek

Integralną część protokołu stanowią załączniki wymienione poniżej:

1. projekt porządku obrad;

2. lista obecności radnych;

3.  lista obecności sołtysów;

4. lista obecności zaproszonych gości;

5. sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Gródek w okresie międzysesyjnym;

6. uchwała Nr IV/32/19 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 r.;

7. uchwała Nr IV/33/19 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady

Gminy Gródek na 2019 r.

8. uchwała  Nr  IV/34/19  w sprawie  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw

Społecznych Rady Gminy Gródek na 2019 r.;

9. uchwała Nr IV/35/19 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części gminy

Gródek (obręb Załuki);

10. uchwała Nr IV/36/19 w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i członków rad sołeckich;

11. uchwała Nr IV/37/19 w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego;

12. uchwała  Nr  IV/38/19  w sprawie  pomocy finansowej  Powiatowi  Białostockiego na  dofinansowanie

działalności warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej Woli;

13. uchwała Nr IV/39/19 w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2019 r.;

14. uchwała  Nr  IV/40/19  w  sprawie  warunków  udzielania  bonifikaty  ode  jednorazowej  opłaty  za

przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów w prawo własności;

15. uchwała  Nr  IV41/19  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019;

16. potwierdzenie  odbioru  materiałów  i  projektów uchwał  na  IV Sesję  Rady  Gminy Gródek  w dniu  

29 stycznia 2019 r.;

17. nagranie z obrad IV Sesji Rady Gminy Gródek.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Przewodniczący Rady               Protokołowała

  Wieczysław Gościk                            Urszula Szulak
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